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PROTOKÓŁ Nr LIII/2022 kadencji 2018- 2023 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 30 września  2022 roku, o godz. 1400 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 
posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, 2 radnych łączy się online, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał, i powitał radnych oraz zaproszonych gości.  
Lista obecności radnych stanowi załączniki nr 1  do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zanim przejdziemy do porządku obrad mamy taką miłą uroczystość i przyjemność , mogę 
prosić Panią inspektor, Panią Dyrektor Wojtasińską- Żygadło tutaj do nas. Szanowni 
Państwo Pan Minister Zdrowia Pan Adam Niedzielski odznaczył Panią Dyrektor odznaką za 
zasługi dla ochrony zdrowia. Bardzo dziękujemy Pani za tą pracę na rzecz zdrowia w 
naszym Powiecie  szczególnie właśnie w tym okresie pandemicznym no bardzo życzymy 
Pani żeby Pani więcej nie musiała takich stresów przechodzić  i żeby ten czas następnej 
pracy był spokojniejszy dla Pani. Ja taką oficjalną drogę a Panowie mniej oficjalną    
 
Starosta i Wicestarosta 
Wręczyli Pani Annie Wojtasińskiej- Żygadło odznakę honorową Ministra Zdrowia „ZA 
ZASŁUGI DLA OCHRONY ZDROWIA” oraz kwiaty.  
 
Brawa. 
 
Anna Wojtasińska – Żygadło 
Bardzo dziękuję jest to dla mnie bardzo szczególne wyróżnienie, dla mnie dla całej mojej 
załogi bo ja bez nich nie zrobiłabym niczego. Muszę powiedzieć, że aż się głos troszeczkę 
łamie   serdecznie się cieszę, że zostało to docenione myślę że wszyscy tutaj żeśmy się na 
to złożyli zapracowali, bardzo Państwu dziękuję. Dzisiaj mam podwójne święto we Wrocławiu 
dzisiaj otrzymałam nominację na kolejnych 5 lat jako Powiatowy Inspektor Sanitarny. 
 
Brawa. 
 
Anna Wojtasińska – Żygadło 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę Państwa po tym miłym akcencie przechodzimy do porządku obrad. Porządek obrad 
otrzymaliście państwo wraz z zaproszeniami na dzisiejszą sesję, czy są jakieś uwagi do 
porządku obrad?  
 
Starosta 

Panie Przewodniczący, Szanowni radni, szanowni Państwo w imieniu Zarządu wnoszę aby 

do dzisiejszego porządku w punkcie 12 włączyć procedowanie trzech uchwał. Pierwszą w 
sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Wrocławskim, w sprawie powierzenia zadania 
organizatora publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich.  
Uchwała nr 2 w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej części drogi nr 2056D 
położonej na terenie gminy Środa Śląska i Miękinia poprzez jej wyłączenie z użytkowania. 
I trzecią uchwałę w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej części drogi nr 2056D 
położonej na terenie gminy Miękinia w celu zaliczenia jej do kategorii drogi gminnej. 
Szanowni Państwo wczoraj te trzy uchwały były omawiane na komisjach dlatego bardzo 
proszę o włączenie ich do dzisiejszych obrad. Dziękuję.  
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Przewodniczący Rady  
Dziękuje Panie Starosto, czy są jeszcze jakieś uwagi do porządku obrad? Skoro nie musimy 
teraz przegłosować uchwały które będą procedowane dzisiaj poprzez podniesienie ręki. 
 
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Wrocławskim, w sprawie powierzenia zadania 
organizatora publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich? 
 

ZA – 15 P – 0 W – 0 
 
Przewodniczący Rady 
Projekt drugi. Kto z Pań i Panów radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej części drogi nr 2056D 
położonej na terenie gminy Środa Śląska i Miękinia poprzez jej wyłączenie z użytkowania? 
 

ZA – 15 P – 0 W – 0 
 
Przewodniczący Rady 
I projekt trzeci to jest projekt uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej 
części drogi nr 2056D położonej na terenie gminy Miękinia w celu zaliczenia jej do kategorii 
drogi gminnej. Kto z pań i Panów radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
 

ZA – 15 P – 0 W – 0 
Porządek sesji: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XLIX/2022,  Nr L/2022, Nr LI/2022, Nr LII/2022 z sesji Rady 

Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Informacja o naborze do szkół podległych Powiatowi Średzkiemu. 
7. Informacja Starosty o oświadczeniach majątkowych składanych na podstawie ustawy o 

samorządzie powiatowym. 
8. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej o oświadczeniach 

majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie powiatowym. 
9. „15 min. dla wyborców”. 
10. Stopień przygotowania budynku przy ul. Kolejowej 16a do prowadzenia przez Średzkie 

Centrum Zdrowia SPZOZ działalności medycznej. 
11. Przedstawienie raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej Średzkiego Centrum Zdrowia 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Środzie Śląskiej.  
12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie: 

- oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Średzkiego Centrum Zdrowia Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Środzie Śląskiej za rok 2021, 
- pokrycia ujemnego wyniku finansowego SPZOZ Średzkie Centrum Zdrowia za rok 
2021, 
- zmiany uchwały budżetowej na 2022 r., 
- ustalenia obowiązkowego wymiaru zajęć oraz udzielania obniżek nauczycielom 
zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych, dla których Powiat Średzki jest 
organem prowadzącym, 
- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
- rozpatrzenia skargi    
-  zawarcia porozumienia z Powiatem Wrocławskim, w sprawie powierzenia zadania 
organizatora publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach 
pasażerskich 
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- pozbawienia kategorii drogi powiatowej części drogi nr 2056D położonej na terenie 
gminy Środa Śląska i Miękinia poprzez jej wyłączenie z użytkowania, 
- pozbawienia kategorii drogi powiatowej części drogi nr 2056D położonej na terenie 
gminy Miękinia w celu zaliczenia jej do kategorii drogi gminnej 

13.  Interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wnioski i oświadczenia radnych. 
15. Sprawy różne. 
16. Zamknięcie sesji.                                                                                                                                                             
 
                                                                                                                                                          

Przewodniczący Rady  
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem takiego porządku obrad, głosowanie poprzez 
podniesienie ręki. 
 

ZA – 15 P – 0 W – 0 
 
Ad. 3/ Przyjęcie protokołu Nr XLIX/2022,  Nr L/2022, Nr LI/2022, Nr LII/2022 z sesji Rady 
Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Przewodniczący Rady 
Do dnia dzisiejszego nie wpłynęły do Biura Rady uwagi do protokołów  z poprzednich sesji, 
głosowania odbywa się poprzez podniesienie ręki.  
 
Pierwsze przyjęciem protokołu Nr XLIX/2022  z dnia   24 czerwca 2022 roku, kto jest za 
przyjęciem tego protokołu? 

ZA – 15 P – 0 W – 0 
 

Kto jest za przyjęciem protokołu Nr L/2022 z dnia  28 lipca 2022 roku  

 
ZA – 15 P – 0 W – 0 

 
Kto jest za przyjęciem protokołu Nr LI/2022 z dnia  23 sierpnia  2022 roku  

 
ZA – 15 P – 0 W – 0 

 
Kto jest za przyjęciem protokołu Nr LII/2022 z dnia 15 września  2022 roku  

 
ZA – 15 P – 0 W – 0 

 
Ad. 4/Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu. (załącznik nr 2 do 
protokołu) 
 
Przewodniczący Rady 
Sprawozdanie  otrzymaliście Państwo razem czy są pytania do tego  do  tego 
sprawozdania? Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych do dyskusji zamykam dyskusję. 
 
Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami.  
 
Przewodniczący Rady 
Proszę Pana Starostę o przedstawienie sprawozdania. 
 
Starosta odczytał powyższe sprawozdanie. 
 
Przewodniczący Rady  
Dziękuję Panie Starosto. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Nie ma chętnych do dyskusji. 
Zamykam dyskusję.   
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Ad. 6/ Informacja o naborze do szkół podległych Powiatowi Średzkiemu. 
 
Przewodniczący Rady 
Informacja była omawiana wczoraj na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu. 
dużo uczniów w tym roku mamy w naszych szkołach ponadpodstawowych co cieszy ale jest 
to też związane z takim ruchem, w każdym bądź razie jest dobrze. Czy są pytania do tej 
informacji? Nie ma chętnych do dyskusji. Zamykam dyskusję.  
 

Ad. 7/ Informacja Starosty o oświadczeniach majątkowych składanych na podstawie 
ustawy o samorządzie powiatowym. 
 
Starosta odczytał powyższą informację. 
 
Ad.8/ Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej o 
oświadczeniach majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie 
powiatowym. 
 
Przewodniczący Rady odczytał powyższą informację. 
  
Ad. 9/ „15 minut dla wyborców” 
 
Przewodniczący Rady 
W tym miejscu mogą glos zabrać osoby spoza Rady, tradycyjnie otwieram dyskusję.  
  
Ad/ 10 Stopień przygotowania budynku przy ul. Kolejowej 16a do prowadzenia przez 
Średzkie Centrum Zdrowia SPZOZ działalności medycznej. 
 
Przewodniczący Rady 
W dniu wczorajszym informacja została omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji stałych 
Rady Powiatu. otwieram dyskusję w tym punkcie. Nie widzę chętnych do dyskusji zamykam 
dyskusję w tym punkcie. 
 
Ad/ 11 Przedstawienie raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej Średzkiego 
Centrum Zdrowia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Środzie 
Śląskiej.  
 
Przewodniczący Rady 
Szanowni Państwo otrzymaliście druk nr 7 to jest bardzo bogata w treść publikacja 
opracowana na podstawie danych za rok 2021. Jeżeli Pani Dyrektor chce coś dodać to 
proszę a jeżeli nie to proszę o zadawanie pytań. Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący ostatnio zmienialiśmy statut w sprawie zastępcy do spraw 
medycznych chciałabym zapytać na jakim jest etapie konkurs, czy on już został 
przeprowadzony czy jeszcze jest w trakcie. I drugie pytanie czy będzie też przeprowadzony 
konkurs na naczelną pielęgniarkę. 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze, dziękuję bardzo. Słyszeliście Państwo pytanie, które zadał Pan radny Wojewódka. 
Proszę bardzo czy ja mogę prosić Panią Dyrektor o   wyjaśnienie i prosiłbym może do 
mównicy będzie lepiej słychać.    
 
Joanna Waluchowska- Dyrektor Średzkiego Centrum Zdrowia SPZOZ w Środzie 
Śląskiej  
Dzień doby, witam szanownych Państwa. Odpowiadając na pytanie nr 1 dotyczące 
postępowania konkursowego na wyłonienie kandydata na stanowisko zastępcy dyrektora do 
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spraw lecznictwa procedura jest w toku. Wystąpiliśmy do organów koniecznych o wskazanie 
członków komisji konkursowej o podanie kandydatów. Zostało wyłonionych dwóch 
kandydatów na dzień dzisiejszy ze strony organu założycielskiego i Rady Powiatu czekamy, 
przepraszam Rady Społecznej Średzkiego Centrum, czekamy również na informacje ze 
strony samorządu pielęgniarskiego i samorządu lekarskiego i po uzyskaniu tych informacji 
będziemy przeprowadzać kolejny etap tego postępowania czyli zgłoszenie komisji 
konkursowej stworzenia regulaminu jak i tez ogłoszenia o postępowaniu konkursowym … 
określona procedura, która jest określona w Rozporządzeniu dotyczącym właśnie obsady 
poszczególnych  stanowisk kierowniczych w obrębie podmiotów leczniczych i dokładnie 
postępujemy według tej procedury czyli krótko mówiąc postępowanie jest w toku.  
Jeżeli chodzi o drugie pytanie czyli dotyczące wyłonienia kandydata na stanowisko 
pielęgniarki naczelnej postępowanie nie zostało rozpoczęte ale postępowanie też nie zostało 
rozpoczęte z tego powodu, że mamy tutaj do czynienia z pewnymi zmianami jeżeli chodzi o 
terminy uruchomienia kolejnych działalności Średzkiego Centrum Zdrowia. Pan Starosta tutaj 
Państwu przedstawił informacje dotyczące zakończenia inwestycji budowlanych na 
poszczególnych piętrach naszego budynku po szpitalnego ale też informacje o tym, że 
mamy do czynienia z sytuacją braku środków na wyposażenie i uruchomienie tych oddziałów 
stąd też decyzje personalne została po prostu odłożone w czasie. Jest to zasadne natomiast 
ze względu  na to też tutaj w formie takiego uzupełnienia do raportu bo Państwo mieliście 
okazję zapoznać się z naszym materiałem, pierwszym materiałem dotyczącym raportu o 
sytuacji ekonomiczno-finansowej chciałabym nadmienić, że tak jak zarząd podał informacje 
Dyrektorowi Średzkiemu Centrum Zdrowia, że ze względu na brak wystarczających środków 
w budżecie organu założycielskiego będzie to problem dosyć poważny ze znalezieniem tych 
środków finansowych na wyposażenie, zakup i wyposażenie urządzeń jak i też sprzętu na 
potrzeby oddziału opieki długoterminowej. To jednak podejmujemy działania mające na celu 
uzyskanie środków, pozyskanie środków zewnętrznych czyli ze źródeł innych niż źródła 
pochodzące z budżetu. I mogę tutaj od razu powiedzieć, że jestem po rozmowie z 
Ministerstwem Zdrowia również w tym zakresie ponieważ został opublikowany przez Radę 
Ministrów program inwestycyjny dotyczący modernizacji podmiotów leczniczych. Jest to 
program skierowany do podmiotów leczniczych które zarówno będą się przekształcać w 
zakłady opieki długoterminowej jak i też skierowany jest do podmiotów, które chcą 
doposażyć już istniejące swoje oddziały. Ale też trzeci zakres konkursu jest dedykowany do 
nowo powstałych lub tworzonych leczniczych, które będą właśnie miały ten charakter usług. 
Ponieważ nie ma jeszcze stworzonego harmonogramu konkursu w tychże zakresach to 
podjęto również taką decyzję aby wystąpić, bo taka też była propozycja ze strony Dyrektora 
Departamentu Ministerstwa Zdrowia aby wystąpić z odrębnym wnioskiem o dofinansowanie 
kosztów wyposażenia oddziału opieki długoterminowej, którego inwestycja zakończy się w 
2022 roku. Czyli tak jak Państwo widzicie podejmujemy szereg działań w celu pozyskania 
środków zewnętrznych  po to aby ta inwestycja dalej się toczyła po to by ona skutecznie 
została zrealizowana bo potrzeby w zakresie opieki długoterminowej i hospicyjnej na terenie 
Dolnego Śląska nie tylko Powiatu Średzkiego są znaczne. Średni okres oczekiwania 
pacjenta na umieszczenie pacjenta w zakładzie pielęgnacyjno-opiekuńczym wynosi na dzień 
dzisiejszy 540 dni więc potrzeby są naprawdę ogromne ale biorąc pod uwagę problemy 
finansowe, które występują u organu założycielskiego szukamy innych źródeł finansowania 
właśnie tych kosztów wyposażenia tak jak i też urządzenia oddziału opieki długoterminowej. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję bardzo Pani Dyrektor, czy Pan radny słyszał odpowiedź? 
 
Radny Wojewódka 
Tak, dziękuję bardzo. Ewentualnie jeśli chodzi o tutaj czy jakieś zmiany będą statutowe 
jeszcze konieczne prawnie w przyszłości jeśli będzie, jeśli będą kolejne stanowiska tworzone 
czy tutaj właśnie tak jak zapytałem  naczelna pielęgniarka czy to będzie wymagało kolejnych 
uchwał. 
 
Przewodniczący Rady 



6 

Czy to będzie wymagało zmiany statutu? Pani mecenas bardzo bym prosił czy będzie 
wymagana zmiana statutu? 
Joanna Haligowska- radca prawny 
Panie Przewodniczący i Panie radny ta zmiana nie wymaga zmiany statutu ponieważ w 
Statucie Średzkiego Centrum Zdrowia stanowisko naczelnej pielęgniarki zostało 
przewidziane zgodnie z art. 49 ustawy o działalności leczniczej od samego początku 
istnienia SPZOZ-u, jest to stanowisko obowiązkowe żaden przepis prawny nie uzależnia 
istnienie tego stanowiska od wielkości SPZOZ-u często osoby które nie mają doświadczenia 
prawniczego mylą stanowisko naczelnej pielęgniarki z pielęgniarką oddziałową. Pielęgniarkę 
oddziałową owszem powołuje się również w drodze konkursu  tylko wtedy gdy są tworzone 
oddziały. My mamy teraz taką sytuację, że nie mamy oddziałów natomiast zmiany statutu nie 
będziemy potrzebować to stanowisko jest utworzone powinno być obsadzone w drodze 
konkursu.  
 
Przewodniczący Rady 
Reasumując konkurs na zastępcę dyrektora  jest w toku, konkurs jeżeli chodzi o pielęgniarkę 
naczelną jest wpisane do statutu i nie będzie wymagać zmiany statutu w momencie kiedy 
taka funkcja będzie konieczna do powołania. Dziękuję bardzo. Myślę, że Pan radny 
odpowiedź słyszał zmiana statutu nie będzie konieczna. Czy są jeszcze pytania odnośnie 
sytuacji  raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej? Skoro nie zamykam dyskusję.                            
 
Ad. 12/ Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie: 
 

- oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Średzkiego Centrum Zdrowia Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Środzie Śląskiej za rok 2021, 

 
Przewodniczący Rady 
W dniu wczorajszym projekt został zaopiniowany pozytywnie przez komisje stałe Rady 
Powiatu. Otwieram dyskusję.  
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu.  
 
Bogucki Artur - Za Burdzy Sebastian- Za   
Chabraszewski Józef - Za Dulska Honorata- Za Majerowski Marek-Za  Mikła Halina-Za 
Partyka -Basa Judyta-Za Jan Piotrowski- Za Szałankiewicz Krzysztof-Za  
Szremska Joanna-Za, Rachwalska Małgorzata- Za Uszyński Daniel -Za 
Wiatrzyk Agnieszka – Za  Wojewódka Mariusz- brak połączenia  Zachary Maria-Za  
 
Rada Powiatu w obecności  radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 14 P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr LIII/269/2022 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej 
Średzkiego Centrum Zdrowia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Środzie Śląskiej za rok 2021 
 

- pokrycia ujemnego wyniku finansowego SPZOZ Średzkie Centrum Zdrowia za rok 
2021, 

 
Przewodniczący Rady 
To jest kwota 180 parę tys. dokładnie powiem Państwu 165 tys.???  Powyższa uchwała 
została również pozytywnie zaopiniowana przez komisje stałe Rady Powiatu. Otwieram 
dyskusje  tym punkcie. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu.  
 
Bogucki Artur jestem ZA Burdzy Sebastian- Za   
Chabraszewski Józef - Za Dulska Honorata- Za Majerowski Marek-Za  Mikła Halina-Za 
Partyka -Basa Judyta-Za Jan Piotrowski- Za Szałankiewicz Krzysztof-Za  
Szremska Joanna-Za, Rachwalska Małgorzata- Za Uszyński Daniel -Za 
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Wiatrzyk Agnieszka – Za  Wojewódka Mariusz-Za Zachary Maria-Za  
 
Rada Powiatu w obecności  radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 15 P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr LIII/270/2022 w sprawie pokrycia ujemnego wyniku finansowego SPZOZ 
Średzkie Centrum Zdrowia za rok 2021 
 

- zmiany uchwały budżetowej na 2022 r., 
 
Przewodniczący Rady 
Projekt uchwały również został zaopiniowany pozytywnie. Otwieram dyskusję.  
 
Skarbnik 
Wysoka Rado proszę o uwzględnienie autopoprawki w zakresie numeracji paragrafów jak 

Państwo zauważyliście dwa razy jest paragraf nr 2. Proszę również o uwzględnienie 

autopoprawki teraz już w paragrafie 3 ponieważ pomiędzy przekazaniem do Państwa 

materiałów dzisiejsza sesją wpłynęło bardzo dużo decyzji Wojewody dotyczące dotacji 

musieliśmy wprowadzić przez Zarząd dotyczyły one między innymi zapłaty za pobyt 

obywateli Ukrainy w hotelu oraz znaczące środki dla Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej  w związku z tym należało wprowadzić to Zarządem i dlatego zmienia się 

treść normatywna o wartość tych dotacji, które otrzymaliśmy i tak paragraf 3 otrzymuje 

brzmienie: 

 Plan budżetu Powiatu Średzkiego po zmianach wynosi:  
1. Dochody budżetu  69 268 324,47 zł 
    w tym: dochody bieżące  53  788 734,47  zł 
               dochody majątkowe 15 479 590,00 zł 
2. Wydatki budżetu 87 691 157,61 zł  
    w tym: wydatki bieżące    54 707 057,61 zł 
               wydatki majątkowe 32 984 100,00 zł 
odpowiednio wartości tych sum będą miały odzwierciedlenie w załączniku nr 1 i nr 2. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję bardzo Pani Skarbnik. Czy kwota dochodów i wydatków tym samy zwiększyła się w 
taki sam, o takie same wartości? 
 
Skarbnik 
Zwiększyła się o wartości dotacji, które otrzymaliśmy w tym okresie miedzy przekazaniem 
państwu materiałów a dzisiejszą sesją. 
 
Przewodniczący Rady  
To jest taka sama kwota?  
 
Skarbnik 
Tak taka sama to jest tylko po stronie dochodów i wydatków po stronie dochodów jako 
dotacje i ich celowe przeznaczenie po stronie wydatkowej. 
 
Przewodniczący Rady 
I to jest kwota mniej więcej, wysokości ? 
 
Skarbnik  
400 tys. zł. ponad 400 tys. 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę Państwa otwieram dyskusję. Nie ma chętnych do dyskusji przechodzimy do 
głosowania.  
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Bogucki Artur jestem ZA Burdzy Sebastian- Za   
Chabraszewski Józef - Za Dulska Honorata- Za Majerowski Marek-Za  Mikła Halina-Za 
Partyka -Basa Judyta-Za Jan Piotrowski- Za Szałankiewicz Krzysztof-Za  
Szremska Joanna-Za, Rachwalska Małgorzata- Za Uszyński Daniel -Za 
Wiatrzyk Agnieszka – Za  Wojewódka Mariusz-Wstrzymał się Zachary Maria-Za  
 
Rada Powiatu w obecności  radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 14 P – 0; W - 1  podjęła 
uchwałę Nr LIII/271/2022 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r., 
 

- ustalenia obowiązkowego wymiaru zajęć oraz udzielania obniżek nauczycielom 
zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych, dla których Powiat Średzki jest 
organem prowadzącym, 
 

Przewodniczący Rady  
Ta uchwała wzbudziła wiele emocji, niesłusznie ponieważ wyjaśnienie jest bardzo proste. 
Otwieram dyskusje w tym punkcie i proszę o przybliżenie radnym skąd wziął się ten problem. 
Ktoś z Państwa musi, najpierw chciałbym żeby treść normatywną uchwały omówić. Dlaczego 
pojawia się ta uchwała jeżeli byście Państwo zerknęli na uchwałę z  2018 roku to wydaje się 
ona być identyczna ale nie jest. 
 
Sekretarz 
Proszę Państwa zmiana uchwały wynika z nowelizacji karty nauczyciela która w art. 42 ust. 7 
pkt 3 lit. d wprowadziła dodatkowy status pracowników a mianowicie pedagogów 
specjalnych. W związku z powyższym organ prowadzący został zobowiązany do określenia 
maksymalnej tychże pracowników co znajduje odzwierciedlenie w paragrafie 1 ust. 1 
przepraszam w paragrafie 2 litera a macie Państwo pedagogów specjalnych to jest jedyna 
zmiana w stosunku do uchwały z 2018 roku wszystkie pozostałe zapisy dotyczące 
dyrektorów poszczególnych jednostek organizacyjnych, wicedyrektorów oraz kierownika 
szkolenia praktycznego pozostały bez zmian. I tak jak powiedziałem proszę Państwa ta 
nowelizacja obliguje organ prowadzący do określenia wymiaru godzin pracy dydaktycznych 
pedagogów specjalnych reszta została powtórzona z uchwały 2018 roku zmienioną przez 
Radę Powiatu w 2019 roku tu się nic w tym zakresie dodatkowego nie pojawiło.  
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję, chodziło o to, żeby to była jednolita treść uchwały. Otwieram dyskusje w tym 
punkcie. 
 
Radna Mikła 
Panie Przewodniczący, Szanowna Rado dobrze wysłuchałam tu Pana Sekretarza zgadzam 
się z tym wszystkim ale ni o to ja dyskutowałam wczoraj dokładnie ponieważ ja 
dyskutowałam jeżeli chodzi o wymiar godzin Dyrektora placówki Psychologiczno-
Pedagogicznej, że ma 10 godzin skąd to się wzięło. Przeanalizowałam też wiele powiatów 
gdzie jest tak samo jest powiem szczerze po 10 godzin mają dyrektorzy. Ale dyrektorzy w 
innych powiatach mają tylko placówkę psychologiczno-pedagogiczną nasza pani Dyrektor 
ma jeszcze bibliotekę pedagogiczną czyli ma dwie placówki dlatego ta moja dyskusja się 
wzięła. Następnie jeżeli chodzi o na poradnie przyszło bardzo dużo pracy ponieważ 
orzekania o niesłyszących, słabo słyszących, niewidzących, słabo widzących z Aspergerem, 
z autyzmem to orzekanie było w Legnicy natomiast teraz jest u nas w Powiecie, za tym szły 
pieniądze do Legnicy dzisiaj robią to nasi pracownicy poradni również z Panią Dyrektor jest 
to duży ogrom pracy zdajemy sobie sprawę, żeby orzekać o niepełnosprawnych dzieciach 
młodzieży trzeba włożyć bardzo dużo pracy w to. I tutaj właśnie mi chodziło o to ponieważ te 
Panie włącznie z Panią Dyrektor maja motywacyjny 300 zł brutto gdzie nauczyciel w szkole 
podstawowej za wychowawstwo ma 300 i więcej bo nawet w różnych placówkach zależy jak 
samorządy dają. I uważam i to nie było to, że ja negowałam cokolwiek. Nie, nie negowałam 
tylko uważam, że nasza Pani Dyrektor ma bardzo dużo godzin pracy i cała placówka ma 
bardzo dużo pracy, te Pani wykonują tą pracę to nie jest łatwa praca. Ja jestem z 
wykształcenia nauczycielem i wiem, że praca nauczyciela nie jest łatwą pracą i dlatego tutaj 
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bronie i staję w obronie Pani Dyrektor ponieważ ma dwie placówki. Nie będę narzucała, nie 
będę mówiła ile Pani Dyrektor ma wymiar mieć godzin ponieważ to nie ja, ponieważ to 
zależy od dobra Starostwa, kierujących osób, to nie ja. Ja jedynie mogę się w jakiś sposób 
słownie wypowiadać i wyrażać opinie o tej placówce i jak tam jest wykonywana praca. Mnie 
chodziło przede wszystkim o to, mówię jeszcze raz mówię nie będę mówiła ile godzin ile 
czego ponieważ nawet biorąc bo wczoraj taka dyskusja tutaj była, że to wychodzi z tabeli, 
nie proszę Państwa z tabeli nie wychodzi. Z tabeli wychodzi jedynie to, ze na przykład w 
szkołach podstawowych jest 14 oddziałów to tyle i tyle godzin, nie godzin zastępca ma być, 
tyle i tyle oddziałów i też ma być zastępca. Natomiast ile ma być godzin to zależy od 
samorządu. Dziękuję bardzo.     
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję Pani radnej za ten głos natomiast my nie będziemy głosować dzisiaj zmiany w ilości 
godzin dydaktycznych dla Pani Dyrektor. 
 
Radna Mikła 
Oczywiście. 
 
Przewodniczący Rady 
Jeżeli padnie jakiś, z punktu widzenia prawnego musiałby paść jakiś wniosek formalny. Ta 
troska Pani jest niczym innym jak troską nauczyciela który wie jak ciężka to jest praca 
prawda natomiast dzisiaj jeżeli mamy tą treść  normatywną taką a nie inną przedstawioną w 
formie aktu jednolitego, nie poprzez zmianę jednego elementu, ja taką  treść chcę przyjąć 
bądź nie bo to jest Państwa wola. Albo przyjmiemy to albo nie przyjmiemy i ja taką treść 
normatywną będę dzisiaj głosował. Natomiast co do pracy Pani Dyrektor myślę, że to są 
rozmowy na zupełnie innym szczeblu i w  innym momencie, tak mi się wydaje. Nie neguję 
wielkiej ilości pracy, którą Pani Dyrektor Czerwiec  no wykonuje, natomiast jeżeli są tego 
typu sugestie myślę, że trzeba będzie to przedyskutować ale to nie na dzisiejszej sesji.   Czy 
są jeszcze osoby chętne do dyskusji? Skoro nie ma to przechodzimy do głosowania. 
 
Bogucki Artur jestem ZA Burdzy Sebastian- Za   
Chabraszewski Józef - Za Dulska Honorata- Za Majerowski Marek-Za   
Mikła Halina-Wstrzymała się Partyka -Basa Judyta-Wstrzymała się Jan Piotrowski- Za 
Szałankiewicz Krzysztof-Za  Szremska Joanna-Za, Rachwalska Małgorzata- Za 
Uszyński Daniel –Za Wiatrzyk Agnieszka – Za  Wojewódka Mariusz-Za  
Zachary Maria-Za  
 
Rada Powiatu w obecności  radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 13 P – 0; W - 2  podjęła 
uchwałę Nr LIII/272/2022 w sprawie ustalenia obowiązkowego wymiaru zajęć oraz 
udzielania obniżek nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach 
oświatowych, dla których Powiat Średzki jest organem prowadzącym 
 

- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 

 
Przewodniczący Rady 
W dniu wczorajszym również była ta uchwała procedowana niestety nie wszystkie komisje 
miały qworum. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Nie widzę chętnych, zamykam dyskusję. 
Przechodzimy do głosowania.   
 
Bogucki Artur jestem ZA Burdzy Sebastian- Za   
Chabraszewski Józef - Za Dulska Honorata- Za Majerowski Marek-Za  Mikła Halina-Za 
Partyka -Basa Judyta-Za Jan Piotrowski- Za Szałankiewicz Krzysztof-Za  
Szremska Joanna-Za, Rachwalska Małgorzata- Za Uszyński Daniel -Za 
Wiatrzyk Agnieszka – Za  Wojewódka Mariusz-Za Zachary Maria-Za  
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Rada Powiatu w obecności  radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 15 P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr LIII/273/2022 w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone zostaną 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
 

- rozpatrzenia skargi   
 
Przewodniczący Rady 
Następna uchwała to rozpatrzenie skargi na brak działania ze strony Pana Starosty 
Krzysztofa Szałankiewicza, Komisja Skarg Wniosków i Petycji 21 września procedowała  
problem skargi wniesionej przez skarżącego i po zapoznaniu się uznała skargę na bezczynność 
Starosty  za niezasadną. Otwieram dyskusje w tym punkcie. Nie widzę chętnych przechodzimy 
do  głosowania.  
 

 Bogucki Artur jestem ZA Burdzy Sebastian- Za   
Chabraszewski Józef - Za Dulska Honorata- Za Majerowski Marek-Za  Mikła Halina-Za 
Partyka -Basa Judyta-Za Jan Piotrowski- Za Szałankiewicz Krzysztof-Wstrzymał się  
Szremska Joanna-Za, Rachwalska Małgorzata- Za Uszyński Daniel -Za 
Wiatrzyk Agnieszka – Za  Wojewódka Mariusz-Wstrzymał się Zachary Maria-Za  
 
Rada Powiatu w obecności  radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 13 P – 0; W - 2  podjęła 
uchwałę Nr LIII/274/2022 w sprawie rozpatrzenia skargi   
 

-  zawarcia porozumienia z Powiatem Wrocławskim, w sprawie powierzenia zadania 
organizatora publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach 
pasażerskich 

 
Przewodniczący Rady 
Chodzi tu o linię, która będzie prowadziła przez Sobkowice do Kątów Wrocławskich. 
Otwieram dyskusje w tym punkcie. Skoro nie ma przechodzimy do głosowania.  
 
Bogucki Artur jestem ZA Burdzy Sebastian- Za   
Chabraszewski Józef - Za Dulska Honorata- Za Majerowski Marek-Za  Mikła Halina-Za 
Partyka -Basa Judyta-Za Jan Piotrowski- Za Szałankiewicz Krzysztof-Za  
Szremska Joanna-Za, Rachwalska Małgorzata- Za Uszyński Daniel -Za 
Wiatrzyk Agnieszka – Za  Wojewódka Mariusz-Za Zachary Maria-Za  
 
Rada Powiatu w obecności  radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 15 P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr LIII/275/2022 w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Wrocławskim, 
w sprawie powierzenia zadania organizatora publicznego transportu zbiorowego w 
powiatowych przewozach pasażerskich 
 

- pozbawienia kategorii drogi powiatowej części drogi nr 2056D położonej na terenie 
gminy Środa Śląska i Miękinia poprzez jej wyłączenie z użytkowania, 

 
Przewodniczący Rady 
W dniu wczorajszym również na ten temat Pan Starosta i Pan kierownik Bartoszewski 
przekazał nam informacje. Jest dzisiaj nowe uzasadnienie i chciałbym Pana kierownika 
zapytać co to uzasadnienie, czym się zmienia w stosunku do uzasadnienia nr 1. Jeżeli mogę 
prosić.  
 
Tomasz Bartoszewski kierownik Wydziału MiD    
Dzień dobry w stosunku do wczorajszego uzasadnienia podczas wczorajszych prac komisji 
dotarły do nas trzy opinie których nam brakowało, opinie pozytywne sąsiednich powiatów 
wobec czego wszystkie powiaty sąsiednie wyraziły swoją opinię co do przedmiotowych 
dwóch uchwał, były to opinie pozytywne.  
 
Przewodniczący Rady 
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Dziękuję bardzo. Więc mamy opinie pozytywne powiatów sąsiednich a tam gdzie nie 
przesłano żadnej opinii jest milczące wyrażenie woli  zgody.  
 
Starosta 
Wszyscy odpowiedzieli. 
 
Przewodniczący Rady 
Środa Śląska również? 
 
Wicestarosta 
Bardziej jest za albo nawet przeciw. 
 
Joanna Haligowska radca prawny 
Środa Śląska co do części na tak co do części na nie.   
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusje w tym punkcie.  Nie ma chętnych do dyskusji w tym punkcie więc 
będziemy musieli, głosujemy to, mówimy tu o odcinku od drogi 94 do Kadłuba to będzie 
droga która jest wyłączona z użytkowania. 
 
Radna Dulska 
A właśnie jak ona będzie wyglądać, czy to już będzie. 
 
Przewodniczący Rady  
To będzie droga wewnętrzna zakładu.   
 
Radna Dulska 
Ale jeszcze nie wiemy czy będzie coś tam w ogóle na dzień dzisiejszy. 
 
Przewodniczący Rady 
Nie wiemy. 
 
Rada Dulska 
No właśnie tutaj tak, czy to będzie za rok za dwa tego nie wiemy na razie będziemy 
użytkować. 
 
Przewodniczący Rady 
Widocznie jest taka procedura, że nie możemy, nie może zakład pozwolić sobie na to, 
żebyśmy ustalali oni muszą być pewni że tam powstanie i tam  będzie droga bo inaczej się 
nie da. Nie będzie to dla mieszkańców żadną uciążliwością. 
 
Radna Dulska 
Nie, nie mi bardziej chodzi o to że tutaj jesteśmy jakby za tym tylko kwestia jest tego, ze na 
dzień dzisiejszy jeszcze nie wiemy czy tam powstanie i na dzień dzisiejszy mieszkańcy mogą 
użytkować tą drogę my jako Powiat będziemy dbali o ta drogę, tak?  
 
Tomasz Bartoszewski – Kierownik Wydziału MiD 
Tak na chwile obecna to jest  droga, uchwała wchodzi z dniem od 1 stycznia z tym, ze do 
momentu jej sprzedania nic tam nie powinno … 
 
Przewodniczący Rady 
Bardzo dziękuje za wyjaśnienie. Szanowni Państwo przechodzimy do głosowania powyższej 
uchwały w sposób dzisiaj przyjęty.   
 
Bogucki Artur jestem ZA Burdzy Sebastian- Za   
Chabraszewski Józef - Za Dulska Honorata- Za Majerowski Marek-Za  Mikła Halina-Za 
Partyka -Basa Judyta-Za Jan Piotrowski- Za Szałankiewicz Krzysztof-Za  
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Szremska Joanna-Za, Rachwalska Małgorzata- Za Uszyński Daniel -Za 
Wiatrzyk Agnieszka – Za  Wojewódka Mariusz-Za Zachary Maria-Za  
 
Rada Powiatu w obecności  radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 15 P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr LIII/276/2022 w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej części 
drogi nr 2056D położonej na terenie gminy Środa Śląska i Miękinia poprzez jej 
wyłączenie z użytkowania 
 
- pozbawienia kategorii drogi powiatowej części drogi nr 2056D położonej na terenie gminy 
Miękinia w celu zaliczenia jej do kategorii drogi gminnej 
 
Przewodniczący Rady 
Jakby druga część tej drogi od Kadłuba w kierunku Miękini staje się w tym momencie za 
oczywiście zgodą i wiedzą samorządu Gminy Miękinia drogą gminną. Otwieram dyskusję w 
tym punkcie. 
 
Radna Dulska 
Ja chciałam się tylko zapytać to jest z dniem 1 stycznia, tak? 
 
Tomasz Bartoszewski 
Tak, ta uchwała również obowiązuje od 1 stycznia i też w stosunku do wczorajszego dnia 
Rada Gminy Miękinia dzisiaj na sesji porannej wyraziła wolę przejęcia tej drogi. 
 
Przewodniczący Rady 
Bardzo dziękuję, nie chcemy robić nic przeciwko naszym kolegom samorządowcom z 
Miękinie, jeśli nie ma chętnych do dyskusji zamykam dyskusję przechodzimy do głosowania.     
  
Bogucki Artur jestem ZA Burdzy Sebastian- Za   
Chabraszewski Józef - Za Dulska Honorata- Za Majerowski Marek-Za  Mikła Halina-Za 
Partyka -Basa Judyta-Za Jan Piotrowski- Za Szałankiewicz Krzysztof-Za  
Szremska Joanna-Za, Rachwalska Małgorzata- Za Uszyński Daniel -Za 
Wiatrzyk Agnieszka – Za  Wojewódka Mariusz-Za Zachary Maria-Za  
 
Rada Powiatu w obecności  radnych, stosunkiem głosów:  ZA – 15 P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr LIII/277/2022 w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej części drogi nr 
2056D położonej na terenie gminy Miękinia w celu zaliczenia jej do kategorii drogi gminnej 
 

Ad. 13/ Interpelacje i zapytania radnych. 

Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 14/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Starosta 
W imieniu Prezesa Legnickiej Strefy Ekonomicznej i Wójta Gminy Miękinia bardzo dziękuję 
Państwu za pochylenie się nad uchwałami dotyczącymi drogi 2056D od drogi  krajowej 94 
poprzez Kadłub do Miękini. Bardzo ważna decyzja dlatego, że nad tą strefą nad zmianą 
planu zagospodarowania przestrzennego już prace trwały dość długo także obszar 
aktywności gospodarczej w obrębie geodezyjnym Kadłub Źródła na terenie Gminy Miękinia 
w wysokości 200 ha jest na pewno bardzo dużym krokiem w rozwój gospodarczy Gminy 
Miękinia  ale też Powiatu Średzkiego. Także bardzo dziękuję, bardzo zależało strefie na tej 
uchwale przed sesja otrzymałem telefon z pytaniem jak sprawa wygląda powiedziałem, że 
na sesji nie będzie problemu i tych problemów nie było. Bardzo dziękuję jeszcze raz.  
 
Przewodniczący Rady 
Skoro to jest taki czas na wnioski i oświadczenia to myślę, ze w imieniu Państwa i swoim 
bardzo serdecznie dziękuje włodarzom wszystkich gmin również Radom Gmin za 
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zaproszenia na dożynkowe uroczystości gdzie byliśmy przyjmowani bardzo życzliwie i 
bardzo uprzejmie także myślę, że Państwo podzielacie moją opinię, ze to bardzo milo, że 
jesteśmy na takich uroczystościach i możemy razem świętować świta plonów.   
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 15/Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady 
Podczas tych wszystkich imprez dożynkowych towarzyszyła nam cały czas ekipa z Centrum 
Kultury Alternatywnej ze swoim namiotem było to nasz taki element na tych imprezach 
dożynkowych z tego miejsca Państwa i swoim imieniu bardzo dziękuję Pani Dyrektor, że 
byłyście Panie i reklamowałyście Centrum Kultury Alternatywnej ze swoimi wyrobami 
artystycznymi, bardzo fajnie, że jesteście z nami. Dotyczące również Centrum Kultury 
Alternatywnej pożegnanie 8 października zapraszamy na trasę rowerową przez Środę do 
Środy zrobimy taką pętlę 34 kilometry w pasiece u Państwa Ziębów w Lipnicy będzie dobry 
poczęstunek, może będzie miód pitny, 8 października godz. 11.00. 
Pan Starosta prosił o przekazanie spotkania z biznesmenami to jest spotkanie dla 
przedsiębiorców które odbędzie się w Powiatowym Centrum Kultury Alternatywnej 12 
października w środę o godz. 9.30. 
 
Wicestarosta  
Panie Przewodniczący w gwoli ścisłości oczywiście dołączam się do podziękowania dla 
ekipy Centrum Kultury Alternatywnej ale tez byli z nami pracownicy Muzeum Regionalnego 
także tutaj Pani Dyrektor również dziękuję za udział w dużym przedsięwzięciu jakim były 
dożynki wojewódzkie, dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady  
Przepraszam najmocniej   nie chciałem urazić.  
 
Ad. 16/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął LIII w 
kadencji 2018 – 2023 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
Maria Pstrowska 

 
Przewodniczący Rady 

Artur Bogucki 


